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PROTOKÓŁ NR 0012.7.3.2015  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu  23 marca 2015r. 

Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A, czas posiedzenia: godz. 11.20- 12.15 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 

Porządek obrad:  

I. Gospodarka Odpadami – posiedzenie wyjazdowe ( godzina 10.00). 
Firma Cofinco i Tansgór.  

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2015 rok , 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi , 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Taryfy dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązującej 
na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, Gmin Mszana i Godów na okres od dnia 
1.05.2015r. do dnia 30.04.2016r.”  

• Projekt uchwały w sprawie poparcia starań Światowego Kongresu 
Kresowian o nadania nazwy Międzynarodowego Portu Lotniczego w 
Pyrzowicach imieniem Wojciecha Kilara, 

• Pismo Pana *** w sprawie rozkładów jazdy przewoźników innych niż MZK i 
PKM, 

• Pismo Spółdzielni Mieszkaniowych w sprawie rozpatrzenia warunków  
organizacyjno – finansowych w zakresie gospodarki odpadami 
komunalnymi,  

• Pismo Pana *** w sprawie komunikacji w mieście Jastrzębie-Zdrój, 

4. Wolne głosy i wnioski 
5. Przyjęcie protokołu 23 lutego 2015 r.  
6. Zakończenie posiedzenia  
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I. Komisja dokonała wizytacji pod kątem gospodarki odpadami w firmie 
Cofinco oraz fimie Transgór.  

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Stefan Woźniak– Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej, powitał przybyłych radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 1. 
Ad. 3 

Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Skarbnik Miasta poinformował, że będzie autopoprawka do projektu uchwały. 
Wpłynęła  subwencja oświatowa przeznaczona na oświatę. Muszą zostać 
wydzielone dwa nowe rozdziały dla osób niepełnosprawnych. Skarbnik Miasta 
poinformował również, że zostanie przeniesiona kwota 900 tys. zł w ramach 
zadanie – „Cmentarze” z 2016 r. na ten rok. W tym roku JZK chciałoby część 
pierwszego etapu zakończyć w tym roku.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0.  
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2015 rok , 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi  

 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Komunalnej – Honorata Uchto. Poinformowała, że stawki się nie 
zmieniły. W związku z nowelizacją ustawy jedyną istotną zmianą była zmiana 
kolejności stawek. Do tej pory stawką podstawową była stawka za odpady 
niesegregowane, która była wyższą stawką. Teraz ustawodawca określił, że 
stawka podstawowa to jest stawka niższa za odpady segregowane.  
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Tadeusz Markiewicz 
 - Pojawiły się głosy, aby różnicować stawki od położenia nieruchomości  
w zabudowie wielorodzinnej i rozproszonej jednorodzinnej.  
 
Honorata Uchto 
 - Faktycznie przepisy nowej zasady gospodarowania odpadami pojawiły się w 
lipcu 2011 roku i generowały wprowadzenie nowego systemu od 1 lipca 2013 r. 
Zapisy w swoich założeniach miały jedną stawkę dla całej Gminy i jedną metodę 
dla całej Gminy. W momencie kiedy pojawiły się zapisy, które dawały możliwość 
zróżnicowania to nasze prace nad uchwałami i procedurą przetargową pojawiły 
się w marcu 2013 r. Faktycznie ustawa wprowadza możliwość zróżnicowania. 
Miasto zostało podzielone na 3 sektory, żeby zrównoważyć odbiór na terenie 
całego miasta. Proszę pamiętać, że jakkolwiek to wyliczymy to cały czas mamy 
do czynienia ze stawką ryczałtową. Naliczamy opłatę od ilości osób 
zamieszkujących na danej nieruchomości i od pojemników na nieruchomościach 
niezamieszkałych. Stawka może być zróżnicowana, ale czy jest to słuszne i czy 
tego chcemy? Przykładem takiego zróżnicowania jest Miasto Wodzisław Śląski. 
Miasto zróżnicowało opłatę od ilości osób w zabudowach wielorodzinnych i 
jednorodzinnych. Teraz będą stawkę ujednolicać.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Jest zawsze konflikt ze Spółdzielniami Mieszkaniowymi jeżeli chodzi o opłatę za 
usługę dzierżawy pojemnika. Przyjmując opłatę za pojemniki to chcieliśmy jasno 
i wyraźnie określić ile kosztuje zbieranie i transport po cenie pojemników.  
 
Honorata Uchto 
 - Spółdzielnia Mieszkaniowa myśli o włączeniu do opłaty podstawowej dzierżawę 
pojemników plus całą część techniczną i sanitarną. To wynika z ustawy, jest to 
obowiązek właściciela nieruchomości. Spółdzielnie Mieszkaniowe część 
pojemników dzierżawią, a część kupili we własnym zakresie. My nie zostawiliśmy 
spółdzielni mieszkaniowych bez rozwiązania ponieważ wprowadziliśmy uchwałę o 
usłudze dodatkowej. Firma, która odbiera i zagospodarowuje odpady mogła 
pojemnik postawić. Wystarczyło złożyć wniosek zapotrzebowania. Spółdzielnie, 
które były zainteresowanie nie skorzystały z tego. Z pojemników skorzystała 
Spółdzielnia „Komunalnik”, MZN, TBS Daszek.  
 
Skarbnik Miasta 
 - Miasto do spółdzielni mieszkaniowych dołożyło ponad 2 mln. zł jeżeli chodzi o 
wywóz odpadów.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Taryfy dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązującej 
na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, Gmin Mszana i Godów na okres od dnia 
1.05.2015r. do dnia 30.04.2016r.”  

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Dyrektor JZWIK Tadeusz 
Pilarski. Poinformował, że 3 rok nie będzie podwyżki ceny wody ani ścieków. Jest 
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nieznaczna korekta na opłacie abonamentowej. Cena wody będzie wynosiła  
3.99 zł, a ścieków 5.99 zł. Taryfa jest obciążona odsetkami za zaciągnięty kredyt 
na realizację projektu „Spójność”. Cena wody i ścieków została utrzymana 
ponieważ inflacja była bardzo niska. Cena zakupu wody z Czech jest na tym 
samym poziomie, wzrost jest o 0,3 grosza. Cena wody z GPW to 2,25 zł. 
Poprzednio było 2,35 zł. Z GPW kupujemy tylko 2% wody. Chciałbym dodać, że 
obecnie z oczyszczalni ścieków mamy same produkty. Z osadów produkujemy 
biogaz, z biogazu produkujemy zieloną energię dzięki czemu cena energii na 
oczyszczalni jest minus 7 groszy. 2000m3 ścieków na dobę jest 
wykorzystywanych przez EC. Podgrzewamy wodę w basenie przy ul. Witczaka. 
Jest wiele działań, które powodują obniżenie kosztów. W porównaniu do innych 
miast ościennych, średnio rodzina rocznie zaoszczędza prawie 500 zł.  

Piechoczek Ryszard 
 - W ilu procentach wykorzystywana jest oczyszczalnia ścieków „Ruptawa”? 
 
Tadeusz Pilarski 
 - W tej chwili na oczyszczanie wpływa ok 100 tys. erelemu. Mamy drugą 
oczyszczalnie „Dolna”, która w tej chwili ma obciążenie 15 tys. erelemów, a 
drugie 15 tys. czeka.  
 
Piechoczek Ryszard 
 - Czy mamy rozeznanie ilu mieszkańców mających możliwości podłączyć się do 
projektu „Spójność” nie podłączyło się ? 
 
Tadeusz Pilarski 
 - 421 obiektów na całym obszarze, a w Jastrzębiu 227 obiektów.  
 
Piechoczek Ryszard 
 - Wydaje mi się, że zgodnie z uchwałą RM ci mieszkańcy nie powinni mieć 
dopłaty do zakupu materiałów. Z tego co pamiętam było okres do roku czasu, 
aby się podłączyć do kanalizacji.  
 
Tadeusz Pilarski 
 - Uchwała RM nadal obowiązuje. W uchwale nie było określonego czasu. 
Zmieniła się ustawa prawo wodne. W tej chwili w obszarze aglomeracji nie wolno 
stosować zbiorników bezodpływowych i oczyszczalni przydomowych. Jest 
obowiązek wprowadzenia ścieków do kanalizacji jeżeli jest taka możliwość.  
 
Piechoczek Ryszard 
 - Jestem za tym , aby ludzie podłączali się do kanalizacji.  
 
Tadeusz Pilasraki 
 - Działa Centrum Edukacji Ekologicznej, które pełni rolę informacyjną. W 
zeszłym roku odwiedziło Centrum 3500 dzieci.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 
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• Projekt uchwały w sprawie poparcia starań Światowego Kongresu 
Kresowian o nadania nazwy Międzynarodowego Portu Lotniczego w 
Pyrzowicach imieniem Wojciecha Kilara, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

• Pismo Pana *** w sprawie rozkładów jazdy przewoźników innych niż MZK i 
PKM, 

Stefan Woźniak 
 - Pan w piśmie zwraca się o uregulowanie rozkładów jazdy, chodzi głównie o 
rozkłady jazdy przewoźników, którzy już nie kursują.  
 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  

• Pismo Spółdzielni Mieszkaniowych w sprawie rozpatrzenia warunków  
organizacyjno – finansowych w zakresie gospodarki odpadami 
komunalnymi,  

Honorata Uchto poinformowała, że odbyły się już pierwsze spotkania w w/w 
temacie.  

Komisja przyjęła pismo do wiadomości. 

• Pismo Pana *** w sprawie komunikacji w mieście Jastrzębie-Zdrój, 

Komisja przyjęła pismo do wiadomości. 

Ad.4 

Wolne głosy i wnioski 

Proponowany wniosek Komisji: 

Komisja wnioskuje o wystąpienie do Agencji Rynku Rolnego Skarbu Państwa o 
uporządkowanie terenu przy ul. Norwida w Jastrzębiu-Zdroju.  

 
Komisja wniosek przyjęła.  

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z dnia 23 lutego 2015 r,  

Komisja przyjęła protokół jednogłośnie.  

Ad. 6 

Zakończenie posiedzenia  

Przewodniczący Komisji Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie po 
czym zakończył posiedzenie.  

Protokołowała     Przewodniczący Komisji 
Monika Dulewicz      Komisji Gospodarki Komunalnej  


